

# كيف تتقدم بطلب الموافقة على مشاريع الاندماج والاستحواذ يرجى اتباع الخطوات التالية:

1 قم بزيارة الموقع الإلكتروني لوزارة  
التجارة والصناعة.  
<http://www.moci.gov.qa>



2 انقر على: خدماتنا < المستهلك > نماذج  
المعاملات < إدارة حماية المنافسة



3 أنقر على نموذج الخدمة.



4 قم بتحميل نموذج الإخطار وتعبئته ثم أرسله  
إلى الجهات المختصة بحماية المنافسة.



5 تبدأ مدة سريان تقديم الاخطار من بعد  
استكمال جميع المستندات المطلوبة.



6 انتظر الرد خلال (90) يوماً. اذا لم يصلك الرد  
خلال هذا الأجل، يعد ذلك موافقة ضمنية  
على اتمام عملية التركيز التي تم  
الاخطار بشأنها.



أو قم بمسح الرمز المرفق وإتمام الإجراءات أونلاين



## Competition Protection

How to apply to obtain an approval  
for merger and acquisition projects

## حماية المنافسة

كيفية تقديم طلب الموافقة على  
مشاريع الاندماجات والاستحواذات  
وما في حكمهما



على كل من يرغب في إتمام مشاريع الاندماجات وفحص الاستثناءات وما في حكمهما، الحصول على موافقة مسبقة من الجهات المختصة بحماية المنافسة في وزارة التجارة والصناعة.

**ما المقصود في الاندماجات والاستحواذات وما في حكمهما من منظور القانون رقم (19) لسنة 2006 بشأن حماية المنافسة ومنع الممارسات الاحتكارية؟**

هو كل عمل ينشأ عنه نقل كلي أو جزئي لملكية أو حقوق انتفاع بممتلكات أو أسهم أو حصص أو التزامات من شركة إلى شركة أخرى عن طريق الاندماج أو الاستحواذ أو بأي شكل آخر.

### ما هي الإجراءات المطلوبة؟

- تعبئة نموذج الإخطار المعد في الغرض.
- إرفاق كافة المستندات المطلوبة.
- توجيه الإخطار إلى الجهات المختصة بحماية المنافسة في وزارة التجارة والصناعة.
- أن تقوم الجهات المختصة بدراسة الإخطار واتخاذ الإجراءات اللازمة بشأنه وفقاً لما تنص عليه التشريعات المتعلقة بحماية المنافسة، خلال مدة لا تزيد عن 90 يوم من تاريخ وصول الإخطار إليها، علماً وأن سريان أجل (90) يوم يبدأ من تاريخ استكمال جميع المستندات المطلوبة.

Parties seeking an economic concentration process must obtain prior approval from authorities tasked with protecting competition at the Ministry of Commerce and Industry.

### What are merger, acquisition according to Law no. (19) of 2006 on the protection of competition and prohibition of monopolistic practices?

Is any act resulting in the total or partial transfer of ownership or rights of use of property or shares or obligations from one company to another through mergers or acquisitions or any other process.

### What are the required procedures?

- Fill in the notice form prepared for such purpose.
- Attach all required documents.
- Address the notice to the Competition Protection and Anti-Monopoly Committee at the Ministry of Commerce and Industry.
- Concerned parties shall assess the notice and take necessary measures in line with legislations on competition protection within 90 days of receiving the notice. The 90-day deadline applies from the date of completing all application requirements.

## How to apply to obtain approval for mergers and acquisitions

Kindly follow these steps:



1

Visit the website of the Ministry of Commerce and Industry.  
[www.moci.gov.qa](http://www.moci.gov.qa)



2

Click: Service and Transaction Forms > Consumer > Forms > Competition Protection Department



3

Click on the service form.



4

Download and fill out the notice form and send it to the concerned parties on competition protection.



5

The deadline starts after submitting all required documents.



6

Wait for a response within ninety (90) days. If period elapses without a ruling, the request shall be deemed an approval.

or scan the code to apply online

